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عنصر مغفول در تیم 
اقتصادی

علی میرزاخانی

۱- آیــا تیم اقتصادی دولت ســیزدهم هماهنگ 
اســت؟ آیا اصولا این گزاره کــه »تیم اقتصادی 
هماهنگ، حلال مشــکلات است و تیم اقتصادی 
ناهماهنگ باعث تکثیر مشکلات می شود« گزاره 

درستی است؟ بله و خیر.
بله، به این دلیل که هماهنگی تیم اقتصادی شرط 
لازم برای وصول به اهداف اقتصادی است و خیر، 
به این دلیل که این فاکتور به هیچ وجه شرط کافی 
بــرای تحقق اهداف اقتصادی نیســت. در فقدان 
شــرط کافی، هماهنگی تیم اقتصادی چه بســا 
باعث وخامت بیشــتر شاخص های اقتصادی شود؛ 
چراکه گفته اند اقدام بدون بینش همانند حرکت در 
بیراهه اســت که افزایش سرعت در آن، نتیجه ای 
جز دوری بیشــتر از مقصد ندارد. شرط کافی برای 
موفقیت تیم اقتصادی بینش اقتصادی اســت که 
همواره در گرد و غبار مباحث مربوط به هماهنگی 

تیم اقتصادی، مغفول باقی مانده است.
۲- بینش اقتصادی چیســت؟ تیم اقتصادی بیش 
از اینکه به فرمانده نیاز داشــته باشد، به قطب نما 
نیــاز دارد؛ قطب نمایی که حرکــت هماهنگ تیم 
اقتصادی باید بر اساس علامت دهی آن انجام شود 
و نقش لیدر تیم صرفا پایش »حرکت هماهنگ« 
به سمت هدفی است که قطب نما مشخص می کند
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سرمقاله

عنصر مغفول در تیم 
اقتصادی

ادامه از صفحه اول 
، نه تعیین جهت حرکت. بینش اقتصادی کارکردی شــبیه 
قطب نمــا در مواقع تعدد گزینه های تصمیم مدیریتی دارد و 
ناگفته پیداست که سهم بسیار مهم تری از نقش فرمانده تیم 
در وصول به اهداف مدیریتی دارد. این به معنای انکار نقش 
فرمانده نیســت، اما تردیدی هم نیست که اگر فرمانده تیم 
اقتصادی به منطق علمی برای مسیریابی معتقد نباشد، همه 

تیم را به بیراهه می برد.
۳- بینش اقتصادی، مهــارت اتخاذ تصمیمات مدیریتی در 
بستر اصول حکمرانی اقتصادی است. سازگاری تصمیمات 
اقتصادی به گونه ای که حرکت کل سیســتم به سمت مقصد 
تضمین شــود تنها در پرتو توجه به چــراغ راهنمای اصول 
حکمرانــی اقتصادی امکان پذیر اســت و صرف هماهنگ 
بودن تیم اقتصــادی ضامن ســازگاری درونی تصمیمات 
مدیریتی نیست. به عبارت دقیق تر، حتی اگر تمام اختیارات 
تصمیمات اقتصادی در قبضه یک نفر هم باشــد در فقدان 
اصول حکمرانی اقتصادی، تصمیمات اتخاذشده توسط یک 
فرد واحد هم ناســازگار خواهد بود چه برســد به زمانی که 
اختیــار اتخاذ این تصمیمات بین متولیان متعددی تقســیم 

شده باشد.
۴- بی توجهــی به اصــول حکمرانی اقتصــادی، راز تکثیر 
چالش هــا و ابرچالش های اقتصادی در ایران نیم قرن اخیر 
اســت. خلأ تئوریک در مواجهه با چالش هایی چون تورم، 
فقر، فساد، بی رشــدی و بیکاری تماما ریشه در بی اعتقادی 
بــه اصول حکمرانی اقتصادی دارد که باعث شــده اســت 
تصمیمات بی مبنا بــرای مقابله با هر کدام از این معضلات 
به وخامت وضعیت چالش های دیگر منجر شــود. مثال های 
متعددی می توان زد که مثلا تصمیم بدون پشتوانه تئوریک 
بــرای مقابله با تورم باعث فســادهای هولناک شــده و به 
جذابیت بیشتر سفته بازی مخرب نسبت به فعالیت مولد دامن 
زده اســت. یا سیاســت حمایتی خارج از چارچوب تئوریک 
برای رونق تولید صرفا رانت خواری را رونق بخشــیده است. 
یا سیاست قیمت گذاری با هدف حمایت از قدرت خرید مردم 
نه تنها قدرت خرید مردم را بهبود نبخشیده، بلکه تولید را از 
نفس انداخته و حاشیه سود تولید را به سمت جیب اهل رانت 
منحرف کرده اســت. همه این مثال ها که از مثنوی هفتاد 
من کاغذ هم بیشتر اســت نه در ناهماهنگی تیم اقتصادی 
که در خلأ تئوریک ناشــی از بی توجهی به اصول حکمرانی 

ریشه دارد.
۵- اگر چه هنوز برای قضاوت بسیار زود است، اما می توان 
شواهدی از گفتار اعضای تیم اقتصادی و حتی بعضا وزرای 
غیراقتصادی ارائه کرد که تکرار افکار و گفتار شکست خورده 
طی نیم قرن اخیر اســت که از آن جمله می توان به مقصر 
دانستن توزیع کنندگان در افزایش قیمت ها به جای توجه به 
ریشه تداوم تورم یا تکرار عبارت اشتباه هدایت نقدینگی به 
تولید با ادبیات جدید اشاره کرد که زنگ خطر تداوم حرکت 
در ریل انحرافــی و تداوم بی توجهی بــه اصول حکمرانی 
اقتصادی را گوشــزد می کند. اعضای دولت سیزدهم حتما 
می دانند کــه دولت های قبلی هم به دنبــال کاهش تورم، 
افزایش رشــد اقتصــادی، کاهش فقر و بیــکاری و رونق 
تولیــد بودند؛ اما باید به این نکتــه مهم هم توجه کنند که 
خروجــی اقتصاد تابع نیت متولیان امور نیســت، بلکه تابع 
کیفیت سیاستگذاری اقتصادی است که در فقدان قطب نما 
فاقد نظم منظومه ای و سازگاری درونی خواهد بود و باعث 

خواهد شد که روند نیم قرن اخیر مجددا شبیه سازی شود.

اختصاص ۴۵ هزار دوز واکسن کرونا به 
دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی

معاون بهداشــتی دانشگاه علوم پزشکی خراسان 
شــمالی گفت: ۴۵ هزار دوز واکسن سینوفارم و 

آسترازنکا وارد خراسان شمالی شده است.
دکتر افشــین دلشاد در گفت و گو با ایسنا، ادامه 
داد: تمامی دوزهای واکسن در میان پایگاه ها و 
مراکز تجمیعی واکسیناسیون توزیع شده است و 

همکاران در حال تزریق واکسن هستند.

وی بیــان کرد: تمامــی گروه  هــای هدف که 
مشــمول دریافــت واکســن در نوبــت اول و 
دوم می شــوند، بــه منظــور دریافت واکســن 
طبــق نوبت دهی بــه مراکــز واکسیناســیون 
 مراجعه کنند تا شــاهد ازدحــام جمعیت در این 

مراکز نباشیم.
دکتر دلشاد درخصوص واکسن برکت نیز گفت: 

این نوع از واکســن نیز طی روزهای آینده وارد 
استان می شود.

وی خاطرنشــان کرد: متولدین ۱۳۵۰ و قبل از 
 salamat.gov.ir آن بــا ثبت نــام در ســامانه
مــی توانند برای دریافت واکســن اقدام و طبق 
 نوبت دهی بــه مراکز تجمیعی واکسیناســیون 

مراجعه کنند.

حجت الإســلام والمســلمین جعفری تصریح کرد: 
متأسفانه جهل و ناآگاهی ریشه شکل گیری بسیاری 
از آســیب های اجتماعی اســت و برای ایفای نقش 
پیشــگیرانه و بازدارنده باید آمــوزش های حقوقی و 
قضایی در راستای  بالا بردن سطح دانش و معلومات 
عمومــی و همچنین ارائه هشــدارها و تذکرات لازم 
در جوامــع هدف همواره در اولویت اقدام و عمل قرار 
گیرد تا بتوان  بنحو مؤثری از آســیب های ســنگین 

اجتماعی جلوگیری کرد.
رئیس کل دادگســتری خراسان شمالی ضمن حضور 
در معاونــت اجتماعــی و پیشــگیری از وقوع جرم 
دادگســتری کل استان طی نشســت اختصاصی با 
معاون و کارشناســان این مجموعه بر ضرورت ارتقاء 
ســطح دانش حقوقی مردم به منظور ایمن سازی و 
واکسینه کردن جوامع هدف در برابر فشارها و آسیب 

ها و خسارت های احتمالی تأکید  کرد.
وی با اشاره به نقش مدیریتی دستگاه قضایی در حوزه 
پیشــگیری از وقوع جرم، تحقق اهداف پیشگیرانه را 
منوط به مشارکت همه جانبه تمامی قوا و بخش های 
حاکمیتی دانست و خاطرنشان کرد: متأسفانه در حوزه 

پیشــگیری از وقوع جرم آنگونه که بایسته و شایسته 
باشد عمل عزم جدی و راسخ و راهبرد مشترک وجود 
ندارد و بعضا با نگاه حداقلی مانند رویکردهایی که در 
بخش هایی مانند بهداشــت و درمان  وجود دارد به 
این مسأله نگریسته می شود و قطعا  این نوع نگرش 
بــا نواقص و کمبودهای جدی مواجه اســت و لازم 
است اولا این نگاه بنحو دقیق اصلاح و تکمیل شود 
و ثانیا پس از رفع کاســتی ها بطور متوازن به تمامی 

بخش ها تسری یابد.
وی با انتقاد از عــدم وجود قوانین جامع در خصوص 
پیشــگیری از وقوع جرم از عملکرد دســتگاه های 
اجرایی انتقاد و عنوان کرد:متأسفانه به لحاظ اجرایی 
نیز کار شایسته و قابل توجهی در حوزه پیشگیری که  
بتواند خود ما را قانع کند انجام نشــده لذا  عزم جدی 
تر و اقدامات اساسی تری را می طلبد تا این حوزه به 

شکل قابل قبولی ساماندهی شود.
رئیس کل دادگستری اســتان عدم وجود زیرساخت 
هــای لازم را یکــی از موانــع مهم عــدم تحقق 
سازوکاری پیشگیرانه برشمرد و بیان کرد:کارهای دم 
دســتی و روبنایی آنگونه که برخی دستگاه ها به آن 

عمل می کنند راه چاره و تســهیل کننده  مسیرهای 
تحقق اهداف پیشــگیرانه و راه حل صیانت از جامعه 
در برابر آسیب ها نیست بلکه لازم است هم در حوزه 
قانونگذاری متناســب با نیازهــای جامعه اصلاحاتی 
اعمال و قوانین دقیق و شــفاف وضع شود و هم در 
حــوزه اجرایی اقدامات بنیادیــن و  راهبردی صورت 

پذیرد تا  بتوانیم به نتایج مطلوب برسیم.
حجــت الإســلام والمســلمین جعفــری عنــوان 
کرد:دســتگاه قضایی می تواند بــا مدیریت جریان 
پیشــگیری ظرفیت ها و قابلیت های دیگر دستگاه 
هــا و نهادهــا را در محدوده دارایی هــای مادی و 
معنوی دیگر قوا بکر گیرد و از طرفی در بعد سرکوب 
 برخی جرائم خشــن نیز نقشی راهگشــا و بازدارنده

 ایفاء نماید.
وی با تأکید بر  ضرورت از بین بردن زمینه های تولید 
جرم و بسترهای شــکل گیری آن  در جامعه افزود: 
بسته به شرایط و مقتضیات برخورد قاطع و سرکوب 
برخی جرائم خاص و خشــن نیز مــی تواند با ایجاد  
بازدارندگی لازم از تحقق و شکل گیری آسیب های 

اجتماعی پیشگیری کند.

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی 
گفت: خشکسالی، کاهش بارنگی و نبود باران موثر امسال 

تولید در سطح باغ ها را با کاهش مواجه کرده است.
محمدعلی شریکیان در گفت وگو با خبرنگار اتفاقیه افزود: 
هر سال در شــرایط عادی از سطح تاکستان های این 
استان بیش از ۱۸۰ هزار تن انواع انگور برداشت می شد 
که امسال پیش بینی می شود بین ۱۲۵ هزار تن تا ۱۳۰ 
هزار تن برداشت شود که بیشترین کاهش نیز مربوط به 

دیمزار ها است.
ســطح باغ های این اســتان را بیش از ۴۰ هزار هکتار 
عنوان کرد و افزود: از این ســطح حدود ۱۱ هزار هکتار 
شــامل ۲۵ درصد از باغ های استان در اراضی دیم است 
که شامل انگور و بادام و سایر محصولان می شود، حدود 

۶ هزار هکتار مربوط به تاکستان ها است.
وی سطح کل تاکستان های این استان را نیز بیش از ۱۸ 
هزار هکتار عنوان کرد و گفت: اراضی دیم استان بیشتر 
در سطح اراضی شیب دار بویژه منطقه بدرانلوی بجنورد 

قــرار دارد و هم اینک انگور کشمشــی و کلاه داری از 
برخی از مناطق گرمسیر استان در حال برداشت است که 

اول برداشت در پایان شهریور ماه است.
شریکیان گفت: در ســال هایی که با کم آبیاری مواجه 
هستیم از تاکداران می خواهیم که تاک ها را هرس کنند 
و حتی برخی از میوه های درخت را بکنند تا بخش دیگر 

میوه باقی بماند و از رطوبت لازم برخوردار باشد.
وی یکی دیگر از راه مقابله با سرمازدگی را تغذیه درست 
باغ ها می داند و افزود: کشاورزان باید با تغذیه مناسب و 
اصولی باغ خود، مقاومت درختان را در برابر سرما افزایش 
دهند. شریکیان از کشاورزان خواست تا هرساله در پاییز 
نسبت به محلول پاشی باغ خود اقدام کرده و از این طریق 
میزان خسارت سرمای زودرس را به حداقل برسانند، باغ 
داران نبایــد بعد از جمع آوری محصــول باغ را به حال 

خود ر ها کنند.
وی با بیان اینکه امســال ۳۰ رقم انگــور جدید در این 
استان تولید شــد افزود: انگور اتم رویال، بلک سیدلس، 

رعشــه، ترکمن ۴، رشه سردشت، پیکامی، بیدانه قرمز، 
شاهانی قرمز، یاقوتی، کندری، لعل، دیوانه، سپیداری و 
فلیم ســیدلس از جمله ارقام جدید کشــت شده در این 

استان است.
وی با بیان اینکه سطح باروری ارقام انگور جدید بیش از 
۳۰ هکتار است افزود: تلاش می کنیم تا ارقام جدید را در 

سطح استان توسعه دهیم.
مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان اظهار 
داشــت: ارقام عمده انگور اســتان شــامل کلاهداری، 
کشمشی، عسکری، لعل، انگور سیاه و پیکامی است اما 
در چند سال اخیر ارقام جدید وارد استان شده است که هم 

اینک برخی از ارقام به باردهی رسیده اند.
شریکیان بر تنوع بخشــی محصولات باغی در استان 
تاکید کرد و افزود: باید با توجه به تقاضا، ذائقه مشتری و 
سلیقه آنان تولید داشته باشیم و بازار باید مهم ترین فاکتور 
برای بهره برداران این بخش باشد و همچنین باید از نظر 
تولید همزمان نباشند تا برای فروش دچار مشکل نشوند.

دکترعبدالجلیــل غیادی، پزشــک متخصص عمومی 
در منطقه جرگلان بعــد از تلاش بی وقفه برای درمان 
بیمــاران کرونایی و ویزیت ۲۴ هزار بیمار طی ۲ ســال 
گذشته هم اکنون گرفتار بیماری کرونا شده و در ای سی 

یو بیمارستان امام حسن )ع( بجنورد بستری است.
عبدالجلیل غیادی، پیش از کما و بدتر شــدن حالش 
در گفتگو با خبرنگارعصــر اترک نکاتی در خصوص 
فعالیت های خود در خصوص مبارزه با بیماری کرونا 
در منطقه جرگلان، گفت: بعد از ۲۰ ماه مدیریت عالی 
بحران کرونا در منطقه جرگلان با تیم سه نفره و جان 
برکف و دو نیروی کمکــی  به درمان ۲۴ هزار بیمار 
پرداختیم. غیادی اظهارکرد: متاسفانه طی هفته های 
گذشــته، پروتکل ها رعایت نشد و مسئولین به نوعی 

بی توجهی کردند و باعث خسارت به مردم شدند.
وی تاکیــد کرد: با وجود ابتلا بــه کرونا، همچنان از 
تهران و مشــهد پیگیر تجهیز بیشــتر مطب و آوردن 
امکانات بودم اما با بدتر شدن حالم به بیمارستان امام 
حسن بجنورد مراجعه کردم که در سی تی اسکن ریه 
مشخص شــد ۵۰ درصد ریه ام به این بیماری درگیر 
شده است. وی با بیان اینکه همسر وی نیز هم اکنون 
به این بیماری مبتلا شــده اســت، گفت: موج دلتای 
کرونا بسیار وحشی است، هشدار دادم، آموزش دادم و 
تلاش زیادی برای اینکه جلوی فاجعه را بگیرم انجام 

دادم اما بسیاری متوجه نشدند.
دکترغیادی تاکید کرد: مطبم، پناهگاه آموزشی و درمانی 
موثر برای مردم این منطقــه محروم بود که حداقل در 

۲۰ماه گذشته  در بدترین دوران کرونا با کمترین امکانات 
ســرپا بود و هم اکنون به اجبار تعطیل شده است. وی با 
بیان اینکه البته درمانگاه ها فعال هســتند، تصریح کرد: 

آوارگی مردم در بیمارستان ها و درمانگاه ها زیاد است.
این پزشک فعال در منطقه جرگلان با اشاره به مرگ 
و میر ۳۵ درصدی اهالی شهرســتان راز و جرگلان بر 
اثر ابتلا به کرونا گفت: چه علما،ریش سفیدان،مادران، 
مردان رشید، زنان جوان و چه کودکان بی گناهی که 

بخاطر این بیماری و کمبودها از دست دادیم.
وی ادامــه داد: دولت برنامه ای برای پیشــگیری از 
کرونا نداشت و اکنون هم ندارد ولی تمام تلاشش را 
برای همراهی کادر درمان گذاشته است ولی چون با 
ویروس قویی سروکار داریم مقابله بسیار سخت است.

غیادی افزود: شــیوع بیماری دلتا بسیار بالاست و از 
طرفی،  عامل ویروســی موج ششــم لامبدا در بیش 
از هشتاد کشــور دنیا دیده شده است و متاسفانه وارد 
کشور خواهد شــد که این ویروس بطور متوسط ۵۶ 

روز دربدن می ماند.
وی تاکید کرد: گرچه بیماری زایی آن ممکن است به 
اندازه ی دلتا نباشد ولی با شدت و وسعت، تمام جامعه 

و خانواده ها را درگیر خواهد ساخت .
این پزشک جرگلانی با بیان اینکه ان شاالله دوباره این 
مرکــز را راه اندازی می کنم ، تاکیــد کرد: نباید در این 
شــرایط ،با دســت خودمان ، این پناهگاهای مردمی را 
بهم می زدیم چراکه هم اکنــون عمق آوارگی مردم و 
بی برنامگی را در بخش ها و سطح بیمارستانها می بینم.

گفتنی است دکتر عبدالجلیل غیادی، اهل شهرستان 
آق قلا در اســتان گلستان است  که ۲۸  سال از عمر 
خود را در بین مردم جرگلان و در مطب کوچک خود 
در شهر یکه ســعود گذرانده است و سال ها بیماران 
جرگلانی و حتی بیمارانی که از خارج از رازوجرگلان 
بــه وی مراجعه داشــته اند را معاینه کــرده و اهالی 
جرگلان دســت دکتر غیادی را شفا بخش دانسته و 
تاکنون بیماران زیادی مــورد درمان وی قرار گرفته 
اســت. وی که مدیر شــرکت تعاونی THBC است 
تاکنــون خدمات زیادی در منطقــه محروم جرگلان 
از جمله کمک به احیای صنعت اســب اصیل ترکمن 
انجام داده اســت و تاکنون  چندیــن بار جزو تعاونی 
های برتر در کشــور معرفی شــده و همچنین برای 
ثبــت فرش دوروی دویدوخ در جرگلان بعنوان فرش 

منحصر به فرد در جهان نقش بسزایی داشته است .
تشــویق اهالی منطقه به تــلاش و تولید بخصوص 
تولیــدات صنعت نوغانداری، فرش و صنایع دســتی 
روســتایی و جذب خیرین برای احداث مدارس و رفع 
دیگــر محرومیت های جرگلان، غیــادی را به یکی 
از افــراد محبوب و برجســته در شهرســتان محروم 
رازوجــرگلان تبدیــل کرده و در حــال حاضر اهالی 
جرگلان به دلیل بســتری شدن وی در بیمارستان بر 
اثر کرونا بســیار نگران هســتند و گفته می شود در 
برخی مســاجد جرگلان به روش مذهب اهل ســنت 
جهت شــفای دکتر غیادی دو بار اذان گفته شــده و 

دعای خیر می کنند.

رئیس مرکز حوادث و فوریت های پزشــکی اسفراین 
گفت: ازابتدای شــهریور ماه جاری، ســومین پایگاه 
اورژآنس ۱۱۵ شــهری در این شهرستان آغاز به کار 

کرد.
امین کشــوری از راه اندازی سومین پایگاه اورژانس 
۱۱۵ اسفراین در شهر خبر داد و افزود : هدف تسریع 
در روند پاسخگویی به نیاز های مردم و بهبود عملکرد 

در ارائه خدمات فوریتهای پزشکی است.
وی  با اشــاره به اینکه سومین پایگاه در محل پایگاه 
یک شــهری به صورت دو آمبولانس مســتقر شده 
است تا ظرفیت ارائه خدمات به همشهریان اسفراینی 
افزایش یابد، افزود : ۱۰ پایگاه شــهری و جاده ای در 
شهرستان اسفراین به صورت شبانه روزی فعال است.

رئیس مرکز حوادث و فوریت های پزشکی اسفراین از 

افزایش ۱۵ درصدی ماموریت های اورژانس از ابتدای 
ســال نسبت به مدت مشابه پارسال خبر داد و گفت : 
اورژانس ۱۱۵ اسفراین موفق شد دراین مدت ۳  هزار  

و ۵۵۰ ماموریت را انجام دهد.
امین کشــوری تعداد تمــاس هــای دریافتی مرکز 
 اورژانــس را تاکنــون بیــش از ۱۱ هــزار تمــاس 

عنوان کرد.

رئیس سازمان نظام پزشکی خراسان شمالی گفت: 
مواد مخدری مانند تریاک، جلوی ســرفه و ســایر 
علائم بیمــار کرونایی را می گیرد امــا بیماری را 

درمان نمی کند لذا هیچ تاثیر مثبتی ندارد.
محمد حسین انصاری مود در گفتگو با خبرنگار مهر 
به ارائه توضیحاتی پیرامون شایعه تأثیر مواد مخدر 

بر درمان کرونا پرداخت.
رئیس ســازمان نظام پزشکی خراسان شمالی بیان 

کرد: مواد مخدری مانند تریاک، جلوی سرفه و سایر 
علائم را می گیرد اما بیماری را درمان نمی کند.

وی افــزود: در ایــن شــرایط بیمــاری در حال 
 پیشــرفت اســت امــا علائــم خــود را نشــان 

نمی دهد.
انصــاری مود تصریح کرد: قطعــاً مواد مخدر هیچ 
تأثیــر مثبتی نداشــته و حتی ممکن اســت فرد و 

اطرافیان را معتاد کند.

رئیــس اتحادیه مرغداران بجنــورد گفت: یکی از 
دلایــل افزایش قیمت مرغ طــی هفته های اخیر، 
تعادل گرانی خارج و داخل اســتان است، تا زمان 
هایی که اســتان با کمبود مواجه می شود و اقدام 
به واردات مرغ دارد، با این افزایش حداقلی بتوانند 

زیان های احتمالی را جبران کنند.
حســین قاسم زاده در رابطه با وضعیت مرغ در بازار 
اظهار داشــت: استان خراسان شــمالی، در سطح 
کشور، جزو معدود استان هایی است که مرغ را به 

قیمت مصوب کشور به فروش می رساند.
وی ادامــه داد: طی ســه هفته اخیــر، قیمت مرغ 
کیلویی یک هزار تومان افزایش پیدا کرده و اکنون 
در بازار به قیمت کیلویی ۲۵ هزار و 9۰۰ تومان به 

فروش می رسد.
قاسم زاده اضافه کرد: یکی از دلایل افزایش قیمت 
مرغ طی هفته های اخیر، ایجاد تعادل قیمت خارج  
و داخل اســتان اســت، تا زمان هایی که استان با 
کمبود مواجه می شود و اقدام به واردات مرغ میکند 
با این افزایــش حداقلی بتوانند زیان های احتمالی 

را جبران کنند.
وی افزود: متاســفانه مشــکلی که وجود دارد این 
است که تنظیم بازار کشور برای سراسر نقاط کشور 
یک قیمت لحــاظ می کند، که بخــش زیادی از 
اســتان ها قیمت مصوب را اجرایی نمی کنند و به 

این دلیل که خراســان شمالی این قیمت را رعایت 
می کند باعث دردسر و مشکلاتی می شود.

قاسم زاده با اشــاره به اینکه فروش مرغ با قیمت 
مصوب برای واحــد های تولیــدی، مرغداریها و 
اصناف اســتان دردســرهایی به وجود آورده است، 
گفت: وقتی مرغ با قیمت مصوب توزیع می شــود 
در زمان خارج شــدن از اســتان حداقل قیمتی که 
برای آن پرداخت می شود، کیلویی ۳۰ هزار تومان 
اســت که این قیمت ها در واقــع انگیزه ای برای 

قاچاق خواهد بود.
وی در رابطــه با وضعیت تخم مرغ در بازار توضیح 
داد: هر ســاله در فصل گرما، به دلیل پایین آمدن 
میزان مصرف قیمت ها کمتر می شــود، اما امسال 
به دلایلی از قبیل کاهش تولید و صادرات، در فصل 
تابســتان این محصول تا کیلویی ۲۰ هزار تومان 
رســید و اکنون نیز با همیــن قیمت به فروش می 

رسد.
قاســم زاده با بیان اینکه خراسان شمالی تخم مرغ 
مورد نیاز را از خارج استان تامین می کند، ادامه داد: 
طی جلســاتی که با حضور شرکت سیمرغ خراسان 
جنوبی برگزار شد، مقرر شد که روزانه ۱۰ تن تخم 
مرغ با قیمت مصوب وارد اســتان شــود و به مرور 
زمــان این میزان به ۳۰ تن کــه میانگین مصرف 

روزانه است، برسد.

مدیــرکل بنیاد حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع 
مقدس خراسان شــمالی گفت: ۴۶ میلیارد تومان 
اعتبار طی تفاهم نامه ای که ســال گذشــته بین 
استانداری و بنیاد حفظ و نشر آثار کشور منعقد شد 
بــرای تکمیل باغ موزه دفاع مقدس اســتان پیش 

بینی شد که در انتظار تخصیص هستیم.
امیر ســرتیپ محمد نجاتــی در گفتگو با خبرنگار 
عصراتــرک در رابطه با آخریــن وضعیت باغ موزه 
دفاع مقدس در استان خراسان شمالی توضیح داد: 
ایــن مجموعه فرهنگی در ۱۲ هکتــار با  ۶ هزار 
و ۳۰۰ متــر زیربنا در پنج فاز ســاختمانی و مابقی 

فضای محیطی خواهد بود.
وی با اشاره به اینکه فوندانسیون و بتن ریزی های 
این پنج واحد ســاختمانی، به صورت کامل انجام 
شده، ادامه داد: ساختمان بخش اسناد، سال گذشته 
افتتاح  و استقرار در آن انجام شده است و ساختمان 
های دیگر که شــامل کتابخانه دفاع مقدس، آمفی 

تئاتر، گالری ها است در دست اقدام است.
امیر نجاتی اضافه کرد: ســال گذشــته تفاهم نامه 
ای در زمان افتتاح ســاختمان اسناد بین استانداری 
خراسان شمالی و بنیاد حفظ و نشر آثار دفاع مقدس 
کشــور منعقد شد که حدود ۴۶ میلیارد تومان برای 
تکمیل این مرکز فرهنگی پیش بینی شــده است 
که در انتظار واگذاری اعتبارات سال ۱۴۰۰ هستیم.

وی خاطرنشــان کرد: برای سال جاری واحدهای 
ساختمانی آمفی تئاتر، سالن اجتماعات و کتابخانه 
در دست اقدام هستند و زمانی که اعتبارات استانی 

و ملی تخصیص پیدا کند، کار شروع خواهد شد.
این مقام مســئول باغ موزه دفــاع مقدس را مهم 
ترین مرکز فرهنگی در ســطح هر استانی خواند و 
ادامه داد: باید تکمیل این بنا در اولویت قرار گیرد تا 
بتوانیم  فرهنگ دفاع مقدس به نسل جدید منتقل 
کنیم و یادگارهای دفاع مقدس در این مکان حفظ 

کنیم .

مدیر کل نوسازی مدارس خراسان شمالی گفت: در 
سال تحصیلی جدید ۱۱۵ کلاس درس به کلاس 

های درسی این استان افزوده می شود.
امین فلاح افزود: در مهر ماه امســال ۷۴ پروژه با 
۱۱۵ کلاس درس در این اســتان به بهره برداری 
می رســد که اعتبار هزینه شده برای این تعداد از 

پروژه ها ۸9۰ میلیارد ریال است.
وی مســاحت این پروژه را ۲۷ هزار و ۴۳ متر مربع 
اعلام کرد که در تمامی شهرســتان های اســتان 

ساخته شده است.
فــلاح ادامه داد: از ۷۴ پــروژه مذکور، ۱۸ پروژه با 
۶۷ کلاس درس توسط خیرین مدرسه ساز ساخته 
شــده اند که خیرین از ۳۰ تا ۱۰۰ درصد هزینه ها 

را تقبل کرده اند.
وی اظهارکرد: میزان کمک انجام شــده از سوی 
خیرین برای ساخت این ۱۸ پروژه رقم ۲۶۱ میلیارد 

ریال بوده که این پروژه در مســاحت شش هزار و 
۳۶۰ متر مربع ساخته شده اند.

این مقام مسئول بیان کرد: علاوه بر آن برای مهر 
ماه امســال ۳۵ باب نمازخانه در ســطح دو هزار و 
۴۵۰ متر مربع و با هزینه کــرد ۱۷۵ میلیارد ریال 

اعتبار آماده بهره برداری است.
وی در ارتبــاط بــا اعتبارات اختصــاص یافته نیز 
تصریح کرد: برای ســاخت ۷۴ پروژه مذکور، برای 
اولین بار از محل اعتبارات مقام معظم رهبری رقم 
۴۲ میلیــارد و ۲۰۰ میلیون ریــال اختصاص یافت 
که رشــد ۷۰ درصدی نسبت به سال های گذشته 

داشته است.
مدیر کل نوســازی مدارس خراسان شمالی گفت: 
مجموع اعتبارات این اداره کل در ســال مالی 99، 
۱۳۰ میلیارد ریال بوده که نسبت به اعتبارات سال 

مالی قبل ۵۰ درصد رشد داشته است.

رئیس کل دادگستری خراسان شمالی: 

جهل و ناآگاهی ريشه شکل گیری بسیاری از آسیب های 
اجتماعی است

پیش بینی کاهش میزان تولید انگور در خراسان شمالی

سخنان شنیدنی پزشکی که پس از ويزيت ۲۴ هزار بیمار کرونايی، گرفتار آی 
سی يو شد

اورژانس اسفراين سومین پايگاه خود را راه اندازی کرد

رئیس سازمان نظام پزشکی خراسان شمالی؛

مواد مخدر صرفا علائم کرونا را از بین می برد

رئیس اتحاديه مرغداران بجنورد عنوان کرد:

افزايش ۱۰۰۰ تومانی قیمت مرغ برای تعادل بازار 
داخل و خارج خراسان شمالی

مديرکل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس خراسان شمالی خبر داد:

پیش بینی ۴۶ میلیارد تومان اعتبار برای تکمیل باغ 
موزه دفاع مقدس خراسان شمالی

۱۱۵ کلاس درس در سال تحصیلی جديد به 
کلاس های خراسان شمالی افزوده می شوند

هوای بجنورد برای تمامی گروه ها 
ناسالم شد

کارشناس پایش اداره کل حفاظت محیط زیست خراسان شمالی 
گفت: افزایش ریزگردها روز دوشــنبه سبب کاهش کیفیت هوای 
بجنورد شده و این شهر را در وضعیت ناسالم برای تمامی گروه ها 

قرار داده است.
جواد عمارلو  با بیان اینکــه ریزگردها عمده ترین علت آلودگی و 
کاهش کیفیت هوا در بجنورد، مرکز اســتان اســت اظهار داشت: 
شــاخص کیفیت هوای این شهر روزدوشــنبه  به  ۱۶۰ رسید که 

ناسالم برای تمامی گروه ها اعلام شده است.
وی افزود: کاهش بارندگی ها در ســال جاری سبب شد تا میزان 
ریزگردها در آســمان بجنورد افزایش یافته و شمار روزهای پاک و 

سالم کاهش یابد.
در شاخص سنجش هوا وضعیت صفر تا ۵۰ هوای پاک، ۵۱ تا ۱۰۰ 
هوای سالم، ۱۰۱ تا ۱۵۰ ناسالم برای گروه های حساس، ۱۵۱ تا 
۲۰۰ ناسالم برای تمام گروه های سنی، ۲۰۱ تا ۳۰۰ خیلی ناسالم 

و بیش از ۳۰۰ خطرناک و بحرانی است. 
وی با بیان اینکه هوای بجنورد تنها در هشــت روز از شهریورماه 
امسال ســالم بوده و هوا در هیچ روز پاک نبوده است خاطرنشان 
کرد: تنها در شهریورماه جاری، کیفیت ها در ۶ روز برای گروه های 
حساس ناســالم بوده و امروز هم برای تمام گروه ها ناسالم شده 
است. کارشــناس پایش اداره کل حفاظت محیط زیست خراسان 
شــمالی همچنین گفت: هوای مرکز استان امسال در هشت روز 
ناسالم برای گروه های حســاس و ۲ روز ناسالم برای تمام گروه 
ها اعلام شده است. بر اساس این گزارش آلودگی هوای خراسان 
شمالی تنها در ۲ نقطه، در جاجرم و بجنورد قابل سنجش و اندازه 
گیری است و تنها ایستگاه سنجش آلودگی هوای مرکز استان در 

جوار اداره کل حفاظت محیط زیست مستقر است.

قصه سرداران دفاع مقدس 
خراسان شمالی در ۶۵ کتاب 

تحرير می شود
رییس حوزه هنری خراسان شمالی گفت: قصه سرداران و امیران 
دفاع مقدس استان در ۶۵ عنوان کتاب به رشته تحریر در می آید.

اکرم صدیقی کلاته اظهار داشــت: این کتاب ها شامل خاطراتی 
خواندنی از سرداران و امیران شهید استان است که  برای نوجوانان 

به رشته تحریر درخواهد آمد.
وی افزود: این اقدام بر اساس تفاهم نامه منعقد شده بین بنیاد حفظ 
آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس، حوزه هنری و نیز مرکز حفظ 
آثار سپاه استان انجام می شود. صدیقی کلاته یادآور شد: هم اینک 
نیز ۱۷ عنوان کتاب دفاع مقدس توسط نویسندگان خراسان شمالی 

در مرحله تدوین خاطرات قرار دارد.
وی با اشاره به نمایش ۱۵ اثر منتخب هفتمین جشنواره سراسری 
کاریکاتور حوزه هنری اســتان، خاطرنشان کرد: این آثار هنری با 
موضوع نفوذ در هفته دولت در ســطح شهرستان بجنورد در قالب 

گالری به نمایش درآمد.

خبر
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مدیرعامل سازمان اموال تملیکی با اشاره به افزایش بیش 
از دو برابری تعین تکلیف پرونده کالاهای متروکه، گفت: به 
منظور ایجاد جهش مطلوب در تولید و رفع نیازهای داخلی، 
این سازمان طی ۵ ماهه نخست سال جاری توانسته حدود 
۵ هزار میلیارد ریــال کالا را از طریق اعاده به چرخه تولید 

بازگرداند.
به گزارش اتفاقیه به نقل  از ســازمان جمع آوری و فروش 
امــوال تملیکی، »محمدعلی افتخــاری«، مدیرعامل این 
ســازمان در خصوص آمار عملکرد ســازمان جمع آوری و 
فروش اموال تملیکی طی ۵ ماهه ابتدایی سال جاری اظهار 
کرد: به رغم وجود مشــکلات زیرساختی و کمبود نیروی 
انســانی،  با تلاش جهادی نیروهای ســازمان برای تحقق 
بخشیدن به برنامه های پیش بینی شده موجب شد طی دوره 
یاد شــده مجموع فروش سازمان اموال تملیکی با رشد ۵۵ 

درصدی همراه شود.
معاون وزیر اقتصاد با تاکید بر حمایت همه جانبه ســازمان 
از تولیدکنندگان اظهار کرد: کالاهایی که به جهت حمایت 
از تولید داخلی کاربرد دارند به هیچ عنوان در مزایده مطرح 
نخواهد شد و صاحبان کالا و کارخانه ها در صورتی که تقاضا 
کنند با دریافت تاییدیه از گمرک به خود آنها واگذار خواهد 

شد.
افتخاری تصریح کرد: به منظور ایجاد جهش مطلوب در تولید 
و رفع نیازهای داخلی در شرایط تحریم، این سازمان نقش 
ارزشمندی برای جلوگیری از وقفه خطوط تولید بنگاه های 

اقتصادی ایفا کرد تا از زنجیره تولید و اشتغال حمایت شود.

رئیس هیات مدیره سازمان اموال تملیکی افزود: این سازمان 
طی ۵ ماهه نخست سال جاری توانسته حدود ۵ هزار میلیارد 
ریال کالا را از طریق اعاده به چرخه تولید بازگرداند که نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته ۳۶ درصد رشد را نشان می دهد.

وی افزود: میزان فروش اموال ســازمان اموال تملیکی در 
بخش منقول با رشــد ۵۶ درصدی نسبت به مدت مشابه 
سال گذشــته به ۶ هزار و ۴۷۳ میلیارد ریال رسیده که ۵۴ 
درصد از این میزان فروش بــه صورت مزایده و ۴۶ درصد 
دیگر به صورت مذاکره ای بوده اســت. با توجه به رویکرد 
جدید ســازمان، فروش مذاکره ای در بخش قاچاق در حال 
کاهش اســت، به این ترتیب که ترکیب فروش مذاکره ای 
طی دوره مذکور شامل ۷۶ درصد متروکه و ۲۳ درصد قاچاق 
بوده که در مدت مشابه سال گذشته این ترکیب شامل ۳9 
درصد متروکه و ۶۱ درصد قاچاق بوده است. این امر نشانگر 
رویکرد و اهتمام سازمان در جهت حمایت از تولید و واگذاری 
کالاهای متروکه )اقلام واسطه ای و سرمایه ای( به صاحبان 

کالاها قلمداد می شود.
افتخاری عنوان داشــت: در بخش غیرمنقــول )املاک و 
مستغلات( حدود ۴۶۲ میلیارد ریال  فروش داشتیم که نسبت 
به مدت مشابه ســال قبل ۴۸ درصد افزایش یافت. از این 
میزان ۲۸ درصد فروش به صورت مزایده و ۴۶ درصد دیگر 

به صورت مذاکره ای )وثیقه گذاران( واگذار شد.
وی به دیگر اقدامات ســازمان پرداخــت و تصریح کرد: از 
مهمترین اقدامات ســازمان بمنظور شــفافیت در فروش و 
تسهیل دسترسی مردم برای خرید کالاها می توان به استفاده 

از مکانیزم فروش الکترونیک اشــاره کرد. این سازمان در 
مزایده های سراسری پیشرو بوده و از بستر سامانه الکترونیک 
دولت استفاده و بدون آنکه دخل و تصرفی در آن وجود داشته 

باشد شفاف ترین مزایده ها را برگزار می کند.
افتخاری خاطر نشــان کرد: در ۵ ماهه نخســت ســال 
جاری تعیین تکلیف پرونده کالاهای متروکه ۱۳۳ درصد 
رشــد کرده است که این رشــد بیش از ۲ برابری، نشان 
دهنده رویکرد ســازمان در جهت ســاماندهی وضعیت 
کالاهــای متروکه، رســوبی و همچنیــن حفظ چرخه 
بنگاه های اقتصادی است.معاون وزیر اقتصاد در خصوص 
پرونده های قاچاق نیز عنوان کرد: طی دوره مذکور بیش 
از ۱۲ هزار پرونده کالای قاچاق تعیین تکلیف شــد که 
نســبت به مدت مشابه سال گذشــته ۱۷ درصد افزایش 

دارد.
ســازمان جمــع آوری و فــروش اموال تملیکــی یکی از 
شرکت های دولتی تابعه وزارت امور اقتصادی و دارایی است 
که از جایگاه حقوقی و اســتقلال مالی برخوردار است. این 
سازمان در اواخر ســال ۱۳۷۱ تأسیس شد. هدف اصلی از 
تشکیل آن عبارتســت از تمرکز کلیه امور مربوط به جمع 
آوری، نگهداری، اداره و فروش اموالی که به موجب قانون به 
تملک،   تصرف، تحت توقیف و یا مدیریت دولت در می آید.

سال گذشته در این سازمان حدود ۶ هزار میلیارد تومان کالا 
تعیین تکلیف شد که نسبت به سال 9۸ رشد ۳۰۰ درصدی 
داشت. همچنین ۲۷۰۰ میلیارد تومان کالا استرداد و ۱۵۰۰ 

میلیارد تومان به صاحبان کالا و تولید اعاده شد.

سید محمود مصفا- کارشناس اقتصاد بین الملل
از منظر کارشناسی در حوزه اقتصاد بین الملل این باور وجود 
دارد که از ظرفیت اقتصاد ایران در دهه گذشــته اســتفاده 

مناسب نشده است.
از جمله مؤلفه هایی که در هر کشوری باعث رشد و جهش 
اقتصادی می شود، داشتن نیروی کار، منابع سرزمینی، تجارت 
هدفمند با شناســایی بازارهای داخلی و خارجی و مدیریت 
متناسب با تحولات جهانی در عرصه اقتصاد و تجارت است.

 در دهه گذشــته، تحریم عاملی می توانســت باشد که از 
طریق آن مشــکلات ســاختاری در حوزه هایی همچون 
صنعت، تولید، بازرگانی، پولی و بانکی کشور به نحو مطلوب 
شناسائی شود و با اخذ نظر کارشناسان و اقدام علمی و عملی 
شــاهد جراحی بزرگ در ساختار اقتصادی کشور باشیم، اما 
متأسفانه وابستگی بیش از حد به اقتصاد نفت و سوء مدیریت 
باعث عقب ماندگی فراوانی در این بخش شد و بسیاری از 
مشکلاتی که در امور روزمره مردم بوجود آمد توسط متولیان 

امر به تحریم ها مرتبط داده شد.
 فارغ از این که همه ما اذعان داریم که تحریم های ناعادلانه 
ســهمی در مشــکلات اقتصادی کشور داشــته است، اما 
کارشناسانی که منصفانه تحولات اقتصادی کشور را بررسی 
می کردند بارها اذعان کردند که بخش مهمی از مشکلات 

بوجود آمده ناشی از مدیریت نامناسب بخش های مختلف 
دولتی و نیز عدم پیاده سازی اصلاحات اقتصادی در راستای 

اقتصاد مقاومتی مورد تأکید مقام معظم رهبری بوده است. 
از اصلی ترین وظایف متولیان اقتصادی پیش بینی شرایط 
بازار، عرضه و تقاضا و به تبع آن مواد اولیه و خوراک صنایع 
در کشور اســت. در همین راستا نیز تعدادی از کشورها که 
دارای ظرفیت های اقتصادی مشابه ایران هستند سالهاست 
برنامه ریزی هایی را در راســتای کاهش وابستگی به مواد 
اولیــه با مکانیــزم تولید داخل و تأمین خــوراک صنایع از 
مسیرهای امن از کشــورهای دیگر داشته اند تا در شرایط 
حساس، اقتصاد و تولید داخلی کشورهای مزبور با کمترین 

چالش مواجه شود. 
این در حالی است که به زعم کارشناسان مطلع، بسترهای 
تولید مواد اولیه در بخش های مختلف در کشور وجود داشته 
و قطعاً فعال کردن این بخش و کاهش وابستگی به واردات 
مــواد اولیه می تواند جلوی بســیاری از تکان ها به اقتصاد 
کشور را بگیرد و به عنوان بخش مهمی از اقتصاد مقاومتی 
باشــد. این عوامل و عدم تصمیم گیری سریع و متناسب با 
واقعیات میدانی توسط مدیران متولی این امر باعث شد تا هر 
فشاری که از خارج از کشور به اقتصاد داخلی ایران وارد شد 

اقتصاد و معیشت مردم تحت الشعاع قرار بگیرد.

بنابراین اگر سیاســتگذاری و تصمیم ســازی درست و 
متناســب با ظرفیت های موجود انجام می شد، در کنار 
اصلاحات اقتصادی همچون اصلاح نظام مالیاتی، تغییر 
اصولی ســاختار بانکداری که متأســفانه طی دهه های 
گذشته به جای کمک به تولید به بنگاهداری روی آورده 
اند، اصلاح روش های واگذاری و خصوصی ســازی که 
یکی از عوامل بی اعتمادی مردم نیز شده است، استفاده 
واقعــی از ظرفیت مناطق آزاد که در حال حاضر به جای 
صادرات محور بودن، واردات محور شده اند و به طور کل 
رفتن به ســمت تولید پایدار و متنوع ســازی تولیدات در 
حوزه های مختلف صنعتی و خصوصاً صنایع پائین دست 
صنعت نفت همچون پتروشیمی هاکه جدای از ارز آوری 
بالا برای کشور امکان تحریم آن بدلیل تنوع محصولات 
و نیز نیاز مبرم کشــورهای صنعتــی و منطقه پیچیده تر 
بود، می توانستیم بســیاری از گره های اقتصادی کشور 
را باز کرده و به ســمت یک اقتصاد مقاوتی در راســتای 

فرمایشات رهبر معظم انقلاب حرکت کنیم.
 لذا این باور وجود دارد با تصمیمات مدیریتی و دارای پشتوانه 
علمی می توان بســیاری از مشکلات کشور را حل کرد و 
مسیر اقتصاد، صنعت، تولید و تجارت کشور را به شکلی پویا 

و در تراز ظرفیت های موجود کشور فعال کرد.

عضو هیات مدیره انجمن انبوه سازان استان تهران گفت: 
با رســیدن به رقم تولید یک میلیون مسکن در یکسال، 
می تــوان امیدوار بود که تا پایان دولت ســیزدهم میزان 

کمبود مسکن تاحدود ۷۰ درصد جبران شود.
به گــزارش اتفاقیه به نقل از ایرنــا، رفع معضل دیرینه 
مسکن در دستور کار دولت سیزدهم قرار گرفته و در این 
راستا برای ساخت ســالانه یک میلیون واحد مسکونی، 

هدفگذاری شده است.
آیت الله ســید ابراهیم رییســی در این باره گفته است: 
وعده ای که درباره موضوع مســکن داده شده است، باید 
عملی و اجرایی شــود، چرا که ما بیــش از یک میلیون 
مسکن و قریب به ۲ میلیون مسکن در سال نیاز داریم، اما 
ما کف یک میلیون مســکن در سال را در نظر گرفتیم تا 
قابل اجرا باشد.   رئیس جمهوری در اظهارات خود به قانون 
جهش تولید مســکن هم اشاره کرد و گفت: این موضوع 
در این قانون پیش بینی و دولت مکلف به اجرای آن شده 
است، پس قانون آن و پیش بینی های کارشناسی هم وجود 
دارد. در برخی از جاها دولت خودش مسکن می سازد و در 

جاهایی هم تسهیلات می دهد تا خانه بسازند.
عضو هیات مدیره انجمن انبوه ســازان استان تهران روز 
دوشــنبه در گفت وگو با خبرنگار اقتصــادی ایرنا درباره 
ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال، گفت: اکنون 
حدود۴۰۰ هزار واحد مسکونی در سال در دست احداث و 
ساخت است و امکان احداث یک میلیون واحد در صورت 

برنامه ریزی صحیح و بدون دخالت دولت وجود دارد.
»حسن محتشــم« افزود: در صورتی که دولت سیزدهم 
بتواند ۶۰۰ هزار واحد مسکونی به ساخت فعلی اضافه کند 
بــا توجه به نیاز بازار و متقاضیان در صف مانده، جمعیت 
زیادی خانه دار خواهند شد و چنانچه تولید این تعداد واحد 
مسکونی درهرســال برنامه ریزی شود علاوه بر کنترل 
قیمت بازار مسکن می توان امیدواربود که تا پایان دولت 
سیزدهم میزان کمبود مسکن تا حدود ۷۰ درصد جبران 

شود.  
وی با بیان اینکه طبق طرح جامع مسکن که حدود ۶ سال 
پیش تدوین شده است، اعلام شد که در صورت تولید سالی 
یک میلیون مســکن در سال ۱۴۰۴ به نقطه سر به سر می 
رسیم، توضیح داد: اکنون وارد سال هفتم از تدوین این طرح 
شده ایم و در ۴ سال باقی مانده اگر سالی یک میلیون واحد 
بســازیم ۶۰ درصدکاهش ساخت و سازها رفع می شود و از 
آنجایی که میزان ازدواج ها و رشد جمعیت نسبت به ۶ سال 
پیش کاهش داشته است، بنابراین خوشبینانه در همین چهار 
سال می توانیم کاهش تولید را با ساخت یک میلیونی مسکن 
در هر سال تا ۷۰ درصد کم کنیم.عضو هیات مدیره انجمن 
انبوه سازان استان تهران به طرح »جهش تولید مسکن« که 
اخیرا توسط مجلس تصویب شده است اشاره کرد و گفت: این 
مصوبه به اراده دولت برای تولید یک میلیون واحد مسکونی 
کمک خواهد کرد.  به گفته این فعال حوزه مسکن این مصوبه 
مــی تواند ملاک عمل دولت قرار گیرد و برنامه ریزی برای 
تولید ۶۰۰ هزار واحد مسکونی به پشتوانه همین مصوبه آغاز 
شود و با جمع میزان ساخت و ساز فعلی به تولید یک میلیون 

واحد مسکونی در سال می رسیم.
ستاد ملی مسکن تشکیل شود

عضو هیات مدیره انجمن انبوه سازان استان تهران ادامه 
داد: پیشنهاد می کنیم برای اجرای این وعده »ستاد ملی 
مســکن« تشکیل شــود که مصوبات این ستاد در تمام 
دستگاه ها قابل اجرا باشد. به این دلیل که ساخت ۶۰۰ هزار 
واحد مسکونی بدون تامین به موقع فولاد و سیمان و سایر 
نهاده های ساختمانی و کمک قانونی دستگاه های خدمات 
رســان و وزارتخانه های مربوط به زیرساخت و خدمات 
روبنایی امکان پذیر نیســت و لازم اســت دستگاه های 
دخیل زیر نظر دســتگاه مربوطه هماهنگ عمل کنند.به 
گفته محتشم ساخت این تعداد واحد نیازمند زیرساخت آب 
و برق اســت و برای خدمات رفاهی، آموزشی،  پزشکی،  
فرهنگی و ســایر نیازهای مربوطــه احتیاج به همکاری 

تمامی دستگاه ها است.
هماهنگی بین دستگاهی، پیش نیاز تولید یک میلیون 

واحد مسکونی
عضو هیات مدیره انجمن انبوه سازان استان تهران گفت: 
در زمان ساخت مسکن مهر تجربه »شوراهای مسکن« را 
داشتیم که مصوبات آن هم لازم الاجرا بود،  با این حال 
کافی نبود و ناهمگاهنگی بین دســتگاهی به وجود آمد 
و اکنون شاهد هســتیم بعد از گذشت ۱۵ سال از شروع 

ساخت مسکن مهر،  هنوز این طرح تکمیل نشده است.
به گفته محتشــم در صــورت هماهنگــی بین تمامی 
دستگاه ها و بانک ها و نیز تامین زمین و انتقال ساخت و 
سازها به بخش خصوصی این طرح پایان خوشی خواهد 
داشــت.وی با تاکید بر اینکه دولت نباید سازنده مسکن 
باشد و وزیر راه و شهرسازی هم بر این موضوع تاکید دارد،  
گفت: در صورتی که دولت کارفرما باشــد تجربه مسکن 
مهر مجدد تکرار خواهد شــد. بدنه دســتگاه های دولتی 
آمادگی لازم برای اجرای ساخت این تعداد را ندارند و این 
طرح باید توسط بخش خصوصی و سازندگان خوشنام و 
حرفه ای و عوامل تولید مسکن اجرایی شود. ضمن اینکه 
از تمام راهکارهای اســتفاده شده قبلی همزمان با به روز 
شدن این تجربه ها استفاده شود. این فعال حوزه مسکن 
اظهار داشت: وزارت راه و شهرسازی صاحب کارشناسان 
ارزنده ای است که با مشارکت بخش خصوصی و عوامل 
موثر در تولید مســکن و واگذاری اجــرای این طرح به 
صورت فراگیر به همه ســازندگان، کار ســاخت و ساز با 
سرعت بیشتری انجام می شود. این فعال در حوزه تولید 
مسکن، گفت: گرانی ساخت و ساز ناشی از اقتصاد کلان 
و شوک هایی است که وارد بخش مسکن شده است که 
ساخت و ساز را در شرایط ســخت قرار داده و به همین 
دلیل برای تحقق این وعده نیاز به کمک همه دستگاه ها 
و کارشناســان بخش خصوصی  و ساخت فراگیر توسط 

بخش خصوصی است.

مديرعامل سازمان اموال تملیکی مطرح کرد:

بازگشت ۵ هزار میلیارد ريال کالای توقیفی به چرخه اقتصاد

نقدی بر رويکرد اقتصادی دهه گذشته

کاهش ۷۰ درصدی نیاز بازار مسکن با اجرای طرح مسکن دولت سیزدهم

برنامه های وزیر اقتصاد برای بازار سرمایه
وزیر امور اقتصاد و دارایی دولت ســیزدهم 
گفت: یکــی از مواردی که بــه زودی در 
دســتور کار قرار خواهد گرفت؛ این است 
که ورود شرکت ها به بورس کشور، همین 
طور تأمین مالی شرکت  ها، پروژه ها و سهام 
پروژه ها را تسهیل کنیم. اگر بخش هایی از 
اقتصاد اصلاح شــود بازار سرمایه جذاب تر 

خواهد شد.
به گزارش اتفاقیه بــه نقل از  تجارت نیوز، 
احسان خاندوزی، وزیر امور اقتصاد و دارایی 
دولت ســیزدهم در استودیو گفتگوی ویژه 
خبری شبکه دوم ســیما گفت: مشکلات 
اقتصادی فعلی گواه آنســت کــه اقتصاد 
کشور بصورت هوشــمند مدیریت نشده و 
اساســاً میز مدیریت اقتصادی هوشمند در 
اقتصادی کشــور نداریم که از حالا بتوانیم 
در مورد روند ماه هــای آینده اقتصاد ایران 

برنامه ریزی کنیم.
او ادامــه داد: اطلاعــات اقتصادی فعالان 
اقتصادی که نیازمند کمک و حمایت دولت 
دارند فرارهای مالیاتی که نیازمند جلوگیری 
از آنهاســت و اصلاحاتی که باید در نظام 
مالی و مالیاتی کشــور صورت پذیرد دچار 
در هــم ریختگی و از ریخــت افتادگی و 
بی  قوارگی اســت که ثمره این بی  قواره  گی 
این است که بازارهای خرید روز مره مردم 

دستخوش اشفتگی است.
خاندوزی گفت: در همه ســطوح از کوچه 
و خیابان تا ســطوح عالی سیاست گذاری 
اقتصادی، شاهد نوعی رهاشدگی اقتصادی 
هســتیم و اداره هوشــمندانه برای اقتصاد 
کشــور، موضوع مغفولی اســت که وزارت 
امور اقتصادی و دارایی بعنوان یک متولی 
و پشــتیبان، موظف است که هدفگذاری و 
هوشمند سازی اقتصادی را به انجام رساند.

وزارت اقتصــاد نباید صرفاً مالیات سِــتان 
باشد

وزیــر امور اقتصادی و دارایی گفت: وزارت 
اقتصاد باید تســهیل کننده رشــد و رونق 

اقتصادی باشد.
خانــدوزی افــزود: وزارت اقتصاد و دارایی 
بیش از آن که صرفاً وزارت مالیات ســتان 
باشــد باید تســهیل کننده رشــد و رونق 
اقتصادی باشــد تا از این طریق رشــد و 
درآمد های  کسب  مدیریت؛  هوشمندسازی 

مالیاتی نماید.
او ادامه داد: باید درب های اقتصاد را بیش 
از قبل بر روی ســرمایه گذاران و فعالان 
اقتصادی گشــود و از کار آن ها گره گشایی 
کرد؛ به این ســبب از روز اول به پرســنل 
وزارتخانــه اقتصاد ســپردم که برای پیش 
جلســات و ســپس مصوباتی بــرای ثبت 
محور کردن بخش زیادی از مجوز ها آماده 
شــوند؛ مجوز هایی که مردم به جای اینکه 
در صفوف وزارتخانه های جهاد کشاورزی، 
بهداشــت و … ماه ها انتظار بکشــند ما 
بتوانیم بخشی از این مجوز ها را به صورت 
ثبت محور انجــام دهیم و صرفاً اطلاعات 
دقیق درج شــده در ســامانه و درگاه ملی 
مجوز هــا کفایت کنــد، امیدواریم که این 
اتفاق هزینه فعالیت اقتصــادی و تولید را 

کاهش دهد.
انتقال نقض حقوق مردم توسط شبکه ای 

پویا
خاندوزی افزود: بــرای آن که مصوبات بر 
روی کاغذ باقی نماند و اطمینان از تحقق 
آن حاصل شــود، ســپرده ایم هر جا که در 
زیرمجموعه وزارت اقتصاد و دســتگاه های 
مرتبط با وزارتخانه ها فعالیت می کنند نقض 
مصوبات و حقوق مــردم صورت می گیرد 
توســط شــبکه ای پویا به ما منتقل شود و 
بدون این که اســم افراد برده شود و برای 
افراد هزینه و حاشــیه ای ایجــاد نماید به 
لــوپ بازخوردگیری تبدیل شــود و اگر در 
نقطه ای از کشور در دستگاه و یا وزارتخانه 
ای؛ تکرار نقض مصوبــات و حقوق مردم 
صورت می پذیــرد؛ ترتیبی اتخاذ کنیم تا با 
همکاری هــای محترمانه، صحیح و قانونی 

از این نقایض جلوگیری و رفع به عمل آید.
او بازگشــت اعتمــاد مــردم بــه فعالان 
اقتصادی را شاه بیت نخ تسبیح تلاش های 
وزارتخانه هــای اقتصاد، صمــت و هیأت 
وزیــران عنــوان کرد و افــزود: آن چه به 
عنــوان وزیــر اقتصاد و دارایــی می توانم 
تعهد بدهم این اســت کــه کاری کنیم تا 
بانک ها و شــرکت های دولتی و بیمه های 
دولتی و… در مقابل سوء عملکرد یا حسن 
عملکرد زحماتشان پاسخگو باشند؛ یکی از 
ابزار ها برای دستیابی به این مهم؛ شفافیت 
عملکرد شــرکت ها و بنگاه های اقتصادی 

است.
ارائه کلیه اطلاعات شرکت های دولتی و 

بانک  ها به مردم
وزیر امــور اقتصادی و دارایی گفت: همان 
طور که »کدال« ســامانه ای برای نمایش 
شفافیت شــرکت های بورســی محسوب 
می شــود؛ باید شــفافیتی هــم از عملکرد 
بانک  ها، بیمه ها و… ایجاد شود؛ در تلاشیم 

تا ظرف مدت یک ماه آینده کلیه اطلاعات 
و صــورت وضعیت شــرکت های دولتی، 
بانک هــا و بیمه ها را همانند شــرکت های 
بورســی؛ شــفاف به مردم ارائه کنیم؛ این 
اتفاق سبب می شــود که مردم بدانند یک 
مدیرعامل، یک شــرکت و مجموعه را با 
چه شــاخص هایی تحویــل گرفته و با چه 
شــاخص هایی تحویل می دهد؛ این ها جزو 
وعده های ســنجش پذیر مــا در ماه اول 

وزارت اقتصاد و دارایی خواهد بود.
خانــدوزی افزود: یکی از مــواردی که به 
زودی در دســتور کار قــرار خواهد گرفت؛ 
این اســت که ما بتوانیم ورود شــرکت ها 
در بازار بورس کشــور، همین طور تأمین 
مالی شــرکت  ها، پروژه ها و سهام پروژه ها 
را تســهیل کنیم. تاکنون متأسفانه آمار ها 
حاکی از آن است که عایدی سرمایه خوبی 
از بورس ظرف مدت پنج ماهه اول ۱۴۰۰ 
حاصل نشــده و غلبه با بــازار ثانویه بوده 

است.

او ادامه داد: تســهیل سازی ما؛ درب های 
بیشتری بر روی فعالان جدید اقتصادی باز 
می کند؛ پس از این باید به دنبال آن باشیم 
که نهاد های بازار سرمایه نسبت به نیاز ها و 
تحولات بازار سرمایه؛ چابک تر و به دنبال 

خلق ابزار های لازم باشند.
خاندوزی تصریح کــرد: اگر بخش هایی از 
اقتصاد اصلاح شــود بازار سرمایه جذاب تر 
خواهد شــد، اگر برخی قیمــت گذاری ها 
اصلاح و تصحیح شــوند؛ نــرخ گذاری در 
بازار ســرمایه هــم روند درســتی به خود 

می گیرد.
او با اشــاره به کاهش قیمت سیمان پس 
از عرضــه این کالا در بــورس کالا افزود: 
اگر معاملات و عرضه محصولات در بورس 
کالا شکل بگیرد؛ کشف قیمت ها عادلانه تر 
و منصفانه تر خواهد شــد. درست تصمیم 
گیری کردن و برداشتن گام های صحیح از 
سوی وزرا می تواند در بازگشت حس اعتماد 

به مردم مؤثر باشد.

وزیر امور اقتصــادی و دارایی در خصوص 
آزادســازی ســهام دو تیم بزرگ پایتخت؛ 
پرسپولیس و استقلال گفت: بنده در جریان 
جزئیات موضوع نیستم فقط می دانم موانعی 
از جنس مالیات و امور مالی وجود داشته که 

باید رفع شود.
خاندوزی در خصوص اصلاح نظام مالیاتی 
گفت: ما در یک فضــای غبارآلود در حال 
شناســایی ابعاد افراد جامعه هســتیم و با 
حدس و گمــان برای دریافــت مالیات از 
مــردم تصمیم می گیریم؛ حــال آن که با 
در  کاملًا  اطلاعــات  موجود؛  فناوری های 
دسترس اســت که بدانیم چه کسانی چه 
میــزان درآمد دارند و گــردش مالی آن ها 
چقدر است. اساســاً تنها راه عادلانه اداره 
کردن یک کشــور آن اســت که سوار بر 
اطلاعات اقتصادی شویم و حکمرانی داده 

و هوشمندی نیاز داریم.
واریز یارانه هوشمند نیست

او ادامــه داد: واریز یارانــه مبتنی بر چنین 

نظام هوشــمندی نیســت؛ البته در حوزه 
مالیات هم همین ایراد به ما وارد است و ما 
فقط حدس و گمان می کنیم که چه کسی 
نیازمندتر و مســتحق تر است، البته در این 
راســتا تلاش های خوبی صورت گرفته، اما 
در مقایســه با کشور های هم تراز خودمان؛ 

چندان هم قوی ظاهر نشده ایم.
خانــدوزی تصریح کــرد: وقتی صحبت از 
فرار مالیاتی می کنیم یعنی سوار بر اقتصاد 
و اطلاعات اقتصادی نیســتیم و الگوریتم 
درستی برای ورود و خروج پول به حساب 

افراد را نداریم.
او افزود: در تلاشــیم تا برنامه زمان بندی 
رســیدگی و هوشمند سازی امور مالیاتی را 

ترسیم و سر و سامان دهیم.
اقدامات فوری برای نظام بانکی

وزیر امور اقتصــادی و دارایی در خصوص 
طرح بانک مرکزی که پیشــتر در مجلس 
مطرح و ارائه شــده بود گفت: جهت گیری 
این طرح به نظر درست بود، اما می شد که 
با شیوه های بهتری کوتاه تر و کم مناقشه تر 
تعریف کــرد؛ در این طرح؛ ســه موضوع 
مطرح شــد مبنی بر این کــه بانکداری در 
شرایط فعلی نه در حفظ قدرت خرید و تورم 
نقش آفرین اســت و نه بانک مرکزی آن 
قدر توانا و مسلط اســت که بتواند نظارت 
دقیق و بیشــتری داشته باشــد. هدایت و 
کمک به بخش تولید هم موضوع دیگری 
بود که در این طرح مطرح شــد؛ این ســه 
موضوع برای پاسخگو کردن بانک مرکزی 

بود.
خانــدوزی افــزود: در حــوزه بانکــداری 
می توانیم چند اقدام فوریتی و سریع السیر 
انجام دهیم؛ در سیســتم بانکداری کشور 
بهتریــن پرســنل و عمده ای مشــکلات 
همزمان وجــود دارد؛ بانک ها در خصوص 
برخی وثیقه هــا و ضمانت ها به درســتی 
پاســخگو نیست و در برخی موارد در زمان 
معلــوم و معین وثیقه هــا را آزاد نمی کند؛ 

این در حالی اســت که فعــال اقتصادی از 
تســهیلات بانکی اســتفاده کرده می تواند 
اصل و فرع تســهیلات را پرداخت کند، اما 
بانک وثیقه را آزاد نمی کند؛ این موضوع با 

هوشمندسازی حل می شود.
او گفت: مــا به یک ســامانه الکترونیکی 
قرارداد ها و تســهیلات نیاز داریم که خود 
فعال اقتصادی هم به آن دسترســی داشته 
باشد؛ این ســامانه فرصت می دهد تا فعال 
اقتصادی بتواند در زمان مشاهده تخلف از 
سوی بانک به مرجعی شکایت کند، اما در 
حــال حاضر حتی کپی قرارداد مالی هم در 
اختیار فعال اقتصادی نیست تا بتواند از حق 

خود دفاع نماید.
بانک  افزود: برای ریاســت کل  خاندوزی 
مرکــزی گزینه هایی مطرح شــد که این 
گزینه ها باید در هیأت وزیران تعیین تکلیف 
شود و سپس رئیس جمهور حکم آن فرد را 
امضا کند؛ بنابراین نمی توانم نام و نشانی از 

گزینه قطعی ارائه نمایم.
۵۰ هــزار میلیــارد تومان تنخــواه بانک 

مرکزی را برمی   گردانیم
او در خصوص کسری بودجه و تورم گفت: 
به جهت این که در ماه های اول ۱۴۰۰ و به 
جهت کُند شــدن فرایند وصول درآمد های 
دولتی ناچار شدیم بیش از ۵۰ هزار میلیارد 
تومان از تنخواه بانک مرکزی استفاده کنیم 
و بیــش از این مبلغ هــم از اوراق؛ صرف 
کردیم تــا بتوانیم خرج جــاری و عمرانی 
دولت را پشت سر بگذاریم؛ در ۱۰ روز سر 
کار آمدن وزرا؛ یکی از تلاش های صورت 
گرفته این است که این مبلغی که از بانک 
مرکزی اســتقراض شده را تأمین و بازپس 

گردانده شود.
وزیر امور اقتصــادی و دارایی افزود: ما به 
دنبال آن هســتیم که کسری بودجه را به 
شــکل غیرتورمی کنترل کنیم بدون این 
که بخش واقعی و رشد اقتصادی انقباضی 

عمل نماید.

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان شمالی
اداره ثبت اســناد و املاک حــوزه ثبت ملک منطقه 

دو بجنورد
هیــات موضوع قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده۳قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی 
مورخــه    ۱۴۰۰-۲۴۵9 شــماره   رای  برابــر 
۱۴۰۰/۰۶/۰۷ هیات به شــماره کلاسه ۱۴۰۰-۳9 
موضوع قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رســمی  مستقر در واحد 
ثبتــی حوزه ثبت ملک منطقــه دو بجنورد تصرفات 
مالکانــه بلامعــارض متقاضی خانــم زینب رنجبر 
جعفر آباد  فرزند براتعلی  بشــماره شناسنامه ۱۶۵۸ 
صادره از بجنورد در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ۱۵۲ متر مربع از پلاک 9۰۷ فرعی از ۱۶۳ 
اصلی در اراضی پنبه زار خراســان شمالی بخش دو 
خریداری از مالک رسمی شــهرداری بجنورد محرز 
گردیده اســت.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی بــه مدت دوماه اعتراض خــودرا به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تســلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع 

قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصــول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۰/۰۶/۱۶
تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱۴۰۰/۰۶/۳۱

احمد اصغری شیروان
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه ۲ بجنورد

مفقودی
کارت دانشــجویی محدثــه آذری به شــماره ملی 
۶۳۵۰۱۰۳۲۴۶ و شماره دانشجویی 9۶۱۲۶۰۳۱۰۴ 
رشــته مدیریت دولتی دانشگاه غیرانتفاعی حکیمان 
بجنورد مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان شمالی
اداره ثبت اســناد و املاک حــوزه ثبت ملک منطقه 

دو بجنورد
هیــات موضوع قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی آرا هیات حل اختلاف موضوع ماده یک قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های 

فاقد سند رسمی
در اجــرای ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه اجرایی 
قانون یاد شــده اسامی افرادی که اســناد عادی یا 
رســمی آنان در هیأت مســتر در اداره ثبت اسناد و 
املاک بجنورد مورد رســیدگی و تأئیــد قرار گرفته 

جهــت اطلاع عموم در دو نوبت بــه فاصله ۱۵ روز 
در دو نشریه آگهی های ثبتی )کثیرالانتشار و محلی( 

بشرح ذیل آگهی می گردد:
بخش در بجنــورد پلاک ۱۶9 - اصلی اراضی صدر 

آباد
۱- شــش دانگ یکباب انباری از پلاک ۲۰۲ فرعی 
از ۱۶9 اصلــی فوق به مســاحت ۱۰۸.۸۸ متر مربع 
ابتیاعی آقای مهدی اقبالی از محل مالکیت رســمی 
محمــد علی ثابتی برابر رأی شــماره ۱۴۰۰-۱۵۰۵ 

مورخه ۱۴۰۰.۰۶.۱۰ کلاسه ۱۴۰۰-۰۰۶۳
لذا بدینوســیله به فروشــندگان و مالکین مشاعی و 
اشــخاص ذینفع در آرای اعلام شده ابلاغ می گردد 
چنانچــه اعتراضی دارند باید از تاریخ انتشــار آگهی 
و در روســتاها از تاریــخ الصاق در محــل تا دو ماه 
اعتــراض خود را بــه اداره ثبت محــل وقوع ملک 
تســلیم و رســید اخذ نمایند معترضیــن باید ظرف 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی 
تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهند در 
صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل ارائه ننماید اداره ثبت مبادرت به صدور ســند 
خواهد نمود ضمنأ صدور سند مالکت مانع از مراجبه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
علیخان نادری - رئیس اداره ثبت اســناد و املاک 

منطقه یک بجنورد
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 پرده شرعی در دانشگاه ها
روزنامه هشــت صبح چاپ کابل نوشت: ســرانجام پس از هفته ها سردرگمی، دانشگاه های 
خصوصی روز دوشنبه، پانزدهم سنبله، به فعالیت آغاز کردند. فعالیت این دانشگاه ها اما تحت 
شــرایط تازه وزارت تحصیلات عالی امکان پذیر شــده است. دانشگاه هایی که به فعالیت آغاز 
کرده اند، مکلف شــده اند صنف های دانشجویان دختر و پسر را جدا کنند یا هم در صنف هایی 
که دانشجویان دختر حضور دارند، پرده شرعی بکشند. تصاویری که از برخی دانشگاه ها به نشر 
رسیده، بیانگر تطبیق این طرح است. این کار اما در شبکه های اجتماعی با واکنش هایی همراه 
شده است. شماری از شهروندان و دانشجویان، جدایی صنف های دانشگاه ها را غیرقابل قبول 
دانسته و گفته اند که این دستورالعمل ها دسترسی دانشجویان دختر به آموزش را محدود می کند. 
شماری از استادان دانشگاه نیز از جداسازی صنف های دختر و پسر انتقاد کرده  و گفته اند که در 
شرایط کنونی و با امکاناتی که دانشگاه ها در اختیار دارند، این امر زیاد قابل تطبیق نیست. جدا 
از بحث تخنیکی و اقتصادی این دستورالعمل، استادان دانشگاه ها معتقدند که جدار کشی میان 

دانشجویان دختر و پسر، روابط اجتماعی و فرهنگی را در آینده به خطر می اندازد.

پست جدید علی اکبر صالحی
رضا داوری اردکانی، رییس فرهنگســتان علوم در حکمی علی اکبر صالحی، رییس پیشــین 
سازمان انرژی اتمی را به معاونت پژوهشی و قائم مقام رییس فرهنگستان علوم منصوب کرد. 

متن این پیام به شرح زیر است:
جناب آقای علی اکبر صالحی

نظر به اینکه در شــرایط کنونی، فرهنگستان علوم برای ادای وظیفه مهم علمی خود نیاز به 
مدیری توانا و آشنا با شرایط پیشرفت علم و پژوهش در کشور دارد تا بتواند با همکاری گروه 
های علمی و اعضای دانشمندش به وظایف مقرر در اسناسنامه عمل کند، جنابعالی که جامع 
علم و تدبیر و دارای تجارب و سوابق درخشان علمی، مدیریتی و سیاسی هستید و به خصوص 
از امکان های کشور و نیاز به توسعه و پیشرفت مناسب تر علم و پژوهش آگاهید، به سمت معاون 

پژوهشی و قائم مقام رییس فرهنگستان علوم منصوب می شوید.

نرخ »سبد معیشت« به یازده میلیون تومان رسید
به گفته فرامرز توفیقی، رئیس کمیته دستمزد کانون عالی شوراها، خروج از نرخ گذاری دولتی 
و دســتوری و ورود به نرخ گذاری بازار آزاد که از تمام تریبون های رســمی )مجلس، دولت و 
اتاق بازرگانی( فریاد می شود، ضربه زدن بیشتر به قدرت خرید کارگران است و در این شرایط، 
متاسفانه باز هم از ضرورت اصلاح قوانین مزدی، ورود به مزد منطقه ای و صنفی و برداشتن الزام 
به پرداخت حداقل مزد به بهانه واهیِ گره گشایی از کارفرمایان و رفع مشکلات اقتصاد صحبت 
می شود و این یعنی به مخاطره افتادن هرچه بیشتر دستمزد بسیار ناچیز کارگران. در مجموع، 
»بحران معیشت« در حال گسترش و تعمیقِ هرچه بیشتر است. در شرایطی که امکان مهار تورم 
به هیچ وجه وجود ندارد و تمام داده های رسمی نیز این ادعا را ثابت می کنند، نرخ سبد معیشت 
حداقلی به حدود یازده میلیون تومان رسیده و کارگران نزدیک ۱9 روز از هرماه را بدون مواجب 
و خرجی زندگی می کنند. باید پرسید برنامه دولت سیزدهم برای حل این بحرانِ هردم فزاینده 
به راستی چیست؛ چه نقشه راهی برای دوام آوردن کارگران در این اقتصادِ شدیداً متورم دارند؟!

همسر رئیس جمهور: نتیجه انتخابات اخیر نشان داد رای مردم به اخلاق، حکمت، 
عدالت و فساد گریزی است

جمیله علم الهدی استاد دانشگاه شهیدبهشتی در دومین نشست از سلسله نشست های تخصصی 
فصل تحول با عنوان »گفتمان دولت ســیزدهم؛ عدالت و عقلانیت« که در ســالن کنفرانس 

کتابخانه مرکزی دانشگاه علامه طباطبائی برگزار شد، درباره ریشه رخ دادن بی عدالتی گفت: 
شــاید ریشه ای ترین بی عدالتی، وقتی اتفاق می افتد که خود عقلانیت مورد اصالت از تعادل 
خارج می شود. وی افزود: چالش اصلی در دولت سیزدهم در رویکرد عدالت خواهانه این دولت 
و رویکرد فساد گریزی آن است، همراه با ماموریت هایی که برای تامین معیشت مردم دارد. این 
رویکرد خودش چالش برانگیز است. اگر در این دولت بر مفهوم های جدید اقتصاد دانش بنیان 
هم متمرکز شویم می بینیم این چالش ها، چالش های خیلی پر رنگی است. علم الهدی افزود: با 
نگاه واقع گرایانه و انتزاعی اگر نگاه کنیم، هر روز و در هر دقیقه که می گذرد، تعدادی انسان از 
طریق تولد طبیعی و در خانواده وارد زندگی اجتماعی می شوند و چه بخواهیم و چه نخواهیم این 
اتفاق دارد رخ می دهد و از همان لحظه ورود انسان به زندگی اجتماعی و به جهان طبیعی، همراه 
با آغاز حیات عقلی است و این آغاز حیات عقلی با یادگیری همراه است و به محض اینکه انسان 

وارد حیات طبیعی می شود، حیات عقلی خودش را با یادگیری شروع می کند.

رئیس جمهور در مورد مذاکره به صراحت تکلیف را مشخص کرد
حمیدرضا ترقی، عضو حزب موتلفه در پاسخ به این که سخنان سید ابراهیم رئیسی در تلویزیون 
در رابطه با واکســن، مســائل سیاست داخلی، سیاســت خارجی و اقتصادی را چگونه ارزیابی 
می کنید، گفت: آقای رییســی در سخنانشان اولا برخلاف روسای جمهور قبلی که تا فرصت 
صحبت برایشــان پیش می آمد تمام مشکلات را تقصیر دولت قبلی می انداختند و سعی می 
کردند با سیاه نمایی، مشکلات را به گردن دولت های قبلی بیندازند، با ظرافت از کنار این مساله 
گذشتند و بدون اینکه گله ای از وضعیت و عملکرد گذشته داشته باشند، تاکید کردند که آمار 
و ارقام برای مردم مشخص است که دولت فعلی چه چیزی را تحویل گرفته است. این چهره 
سیاســی اصولگرا با اشاره به سخنان رییسی در مورد گفت و گو و مذاکره تصریح کرد: یکی از 
نکات مهم سخنان آقای رییسی مربوط به تعیین تکلیف مذاکره و ارتباط با آمریکا و ... بود که 
ایشان با صراحت تکلیف را براساس همان رهنمودی که مقام معظم رهبری دادند، مشخص و 
تاکید کردند که در مورد مذاکره، اگر قرار باشد با اهدافی که آمریکایی ها دارند دنبال می کنند، 
دنبال شود برای مردم هیچ نفعی ندارد. بنابراین طبیعی است که مذاکره را ولو برای مذاکره انجام 

نخواهیم داد چراکه در مذاکره باید منافع مردم حتما لحاظ شود.

گفت و گوي تلفني عبدالله با امیر عبداللهیان
عبدالله عبدالله در گفت و گوي تلفني با امیرعبداللهیان، خواستار ارسال کمک هاي انسان دوستانه 
ایران به افغانستان شد و انتصاب وزیر امور خارجه کشورمان را تبریک  گفت.عبدالله همچنین از 
مواضع جمهوري اسلامي ایران در دفاع از مردم افغانستان تشکر و تقدیر کرد. در این گفتگوي 
تلفني دو طرف ضرورت مبارزه با پدیده شــوم تروریســم و همچنین تشکیل دولت فراگیر با 
مشارکت همه اقوام و طرف ها را مورد گفتگو و تبادل نظر قرار دادند.دو طرف همچنین تاکید 
کردند که این  مردم افغانستان هستند که نهایتا باید در خصوص آینده کشورشان تصمیم بگیرند.

جواد امام: آملي لاریجاني شفاف بگوید دلایل استعفایش چیست
یک فعال سیاســي اصلاح طلب گفت: آقاي آملي لاریجاني اگر به تکلیف خودش عمل کرده 
است، باید شفاف بگوید دلایل استعفایش چیست تا متهم به جانبداري از حقوق خانواده نشود.

جواد امام در گفت وگو با ایلنا، درباره استعفای آیت الله صادق آملي لاریجاني از عضویت در شوراي 
نگهبان و این که تصور عموم از این اتفاقات این اســت که در رده هاي بالاي قدرت، رقابت و 
دعواي اساســي وجود دارد که این گونه نمود بیروني پیدا کرده است، گفت: معتقدم اقدام آقاي 
آملي لاریجاني، دور از انتظاري نبود، چون بعد از روي کار آمدن آقاي رئیســي در قوه قضائیه 
اختلافات بروز کرد. این فعال سیاسي اصلاح طلب خاطرنشان کرد: آقاي آملي لاریجاني مادامي 

که خودشــان در رأس قوه قضائیه بودند و در شــوراي نگهبان حضور داشتند، در بعضي موارد 
تصمیم گیر بودند؛ همین طرز برخوردها و حدف ها آن زمان هم وجود داشت و ما شاهد رفتارهایي 
در دوران ریاست ایشان در قوه قضائیه بودیم حال چه برخوردهایي که ایشان مستقیم با آقاي 
هاشــمي داشتند، چه بحث هایي که در ارتباط با حوادث بعد از سال ۸۸ و خانواده زندانیان رقم 
خورد و از این دست مسائل را شاهد بودیم و ایشان هیچ پاسخگویي هم نداشتند و نهایتاً بعد از 
این که ایشان در مجمع تشخیص مصلحت نظام و شوراي نگهبان قرار گرفتند، باید مي دانست 
این آســیاب به نوبت اســت و احتمالا وقتي دورش سمت شان افتاد، با حذف علي لاریجاني و 
احجاف هایي که در حق وي شد، دست به استعفا زد. البته برخوردي که با آقاي علي لاریجاني 
شد برخورد بحقي نبود و ما هم تایید نمي کنیم.وي ادامه داد: اي کاش آقاي آملي لاریحاني اگر 
مي خواست از حقي دفاع کند و در مقابل کجي بایستد، در زمان صدارتش در قوه قضائیه استعفا 

مي داد و قبل از این انتخابات، ارکیه قدرت را رها مي کرد.

خاتمي عذرخواهي کرد؛ مردم ولي نعمت ما هستند
نماینده مردم گلپایگان و خوانســار از حاشیه هاي ایجاد شده پیرامون مصاحبه اخیرش با یکي از 
رســانه ها درباره مشکلات مردم در زمینه کمبود داروهاي مربوط به کرونا عذرخواهي کرد.سید 
مسعود خاتمي در جمع خبرنگاران با عذرخواهي از حاشیه هاي ایجاد شده گفت: ابتدا به عنوان یک 
پزشک و از نگاه تخصصي باید اشاره کنم که ویروس کرونا، یک ویروس جدید و ناشناخته است 
و بسیاري از داروهایي که براي این بیماري تجویز مي شود، هنوز مراحل تأیید علمي را طي نکرده 
اند؛ حتي فرضیه هاي مربوط به روش هاي انتقال یا جلوگیري از این ویروس در طول همین دو 
سال، دستخوش تغییرات جدي شده است.وي با اشاره به مصاحبه دو روز گذشته خود با یکي از 
رسانه ها افزود: در این مصاحبه درباره کمبود داروي رمدسیویر و سرگرداني مردم براي تأمین این 
دارو، خصوصاً در بخش خصوصي پرســیده شد. اولًا باید عرض کنم که در حال حاضر در مورد 
اثربخشي این دارو، تردید زیادي به وجود آمده و بسیاري از مراجع علمي اثر درماني آن را زیر سؤال 
برده اند. ثانیاً همان طور که گفته شد، این دارو در بیمارستان هاي دولتي موجود است و براي موارد 
حاد و ضروري استفاده مي شود؛ اما برخي مردم در اثر استیصال ناشي از بیماري، علي رغم عدم 
ضرورت به دنبال تهیه این دارو با قیمت آزاد هستند. این مشکل، مصیبت و دردي است که مدیران 
عرصه سلامت باید براي آن تدبیري فوري بیندیشند.خاتمي ادامه داد: اما در این گفت وگو که طي 
یک تماس تلفني کوتاه انجام شد، براي تبیین مسئله مذکور، عباراتي در فضاي محاوره بیان شد که 
موجب بروز سوء تفاهم و آزردگي خاطر مردم شد. به همین دلیل، بر خود واجب مي دانم که حتماً 
از ملــت بزرگوار ایران عذرخواهي کنم. ما در مکتب امام راحل عزیزمان، آموخته ایم و باور داریم 
که مردم عزیز، ولي نعمتان ما هستند و همواره خود را شرمنده صبر و بزرگواري ایشان مي دانیم.

سوال یک نماینده از سازمان زندان ها: مهدي هاشمي چند روز به مرخصي رفته؟
عضو کمیسیون امنیت ملي مجلس گفت: در اذهان و افکار عمومي سؤالي وجود دارد که قوه قضاییه 
و سازمان زندان ها باید به آن پاسخ دهند که مهدي هاشمي تاکنون چند روز از دوران حبس خود را 
گذرانده و چند روز مرخصي بوده است.حسن همتي عضو کمیسیون امنیت ملي و سیاست خارجي 
مجلس شــوراي اسلامي، با اشاره به انتشار برخي اخبار مبني بر اعطاي مرخصي ویژه به مهدي 
هاشمي از زندان اوین اظهار داشت: همه انسان ها در برابر قانون برابر هستند و هر کسي مسئولیتش 
سنگین تر و بالاتر باشــد، اگر جرمي مرتکب شود باید مجازات آن هم سنگین تر باشد.وي افزود: 
امروز مي شــنویم برخي افراد که پیش تر مناصبي را در کشور داشتند و هم اکنون به دلیل ارتکاب 
برخي جرائم دوران حبس خود را در زندان سپري مي کنند از مرخصي هاي خاص استفاده مي کنند 
اما متأسفانه زندانیاني که به جایي وصل نبوده و پارتي خاصي ندارند و سابقه مدیریتي ویژه اي هم 

ندارند، همچنان در زندان به  سر برده و از امکان استفاده از امتیازهاي خاص محرومند.

جزئیات دیدار طائب با وزیر اطلاعات
رئیس ســازمان اطلاعات ســپاه و تعدادي از معاونین ایشان با وزیر اطلاعات و رئیس شوراي 
هماهنگي اطلاعات در وزارت اطلاعات دیدار و گفت وگو کردند.طائب رئیس سازمان اطلاعات 
ســپاه و همراهان وي در این دیدار، با تبریک انتصاب حجت الاســلام و المســلمین خطیب 
به عنوان وزیر اطلاعات و تشــکر از همکاري هاي وزارت اطلاعات، بر لزوم توســعه و تعمیق 
همکاري ها و هم افزایي هاي اطلاعاتي تاکید و اظهار امیدواري نمود این همکاري ها در دوره ي 
جدید توسعه یابد.حجت الاسلام والمسلمین خطیب وزیر اطلاعات و رئیس شوراي هماهنگي 
اطلاعات ضمن تشکر از اقدامات سازمان اطلاعات سپاه پاسداران اعلام نمود؛ سازمان اطلاعات 
ســپاه و وزارت اطلاعات دو نهاد برخواســته از انقلاب اســلامي هستند و قطعاً با همکاري و 
هماهنگي و هم افزایي و وحدت رویه در راســتاي افزایش اقتدار و امنیت ملي تحت فرماندهي 

فرمانده معظّم کل قوا تلاش خواهند کرد.

یکي دیگر از مدیران احمدي نژاد به دولت ملحق شد
محمدمهدي اســماعیلي وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامي، در حکمي کاوه اشتهاردي را به عنوان 
مدیرعامل جدید خبرگزاري جمهوري اســلامي ایران )ایرنا( را منصوب کرد.کاوه اشتهاردي از 
فعالان باسابقه رسانه اي و از جمله افراد رسانه اي نزدیک به دولت سیزدهم است که پیش از این 

و در زمان دولت احمئي نژاد مدیرعامل موسسه ایران بود.

رحیمي جهان آبادي: اگر بنا به محاکمه کردن روحاني باشد، بسیاري هستند که باید 
محاکمه شوند

عضو کمیسیون امنیت ملي و سیاست خارجي مجلس اظهار داشت: در دوران خدمت دولت تدبیر 
و امید شاهد بودیم که هر چه خواستند علي رغم تحریم ها و فشار مالي و فشار دشمنان از خارج، 
بر سر دولت بي پناه آوردند. حالا هم این دولت رفته اما دست از سر روحاني و وزرایش برنمي 
دارند و هر روز آنها را تهدید به محاکمه و یا برخورد مي کنند. اگر بنا به محاکمه کردن روحاني 
باشد هستند بسیاري که باید محاکمه شوند و پاسخگوي تصمیمات، کردار و اعمال خودشان در 
قبال این مردم باشند.جلیل رحیمي جهان آبادي، عضو کمیسیون امنیت ملي و سیاست خارجي 
مجلس درباره شکایت مجلس از حسن روحاني رئیس جمهور پیشین به خبرنگار جماران گفت: 
درباره جزییات این طرح اطلاعي ندارم اما در رســانه ها شــنیده ام که مردم شکایتي را از آقاي 
روحاني به کمیسیون اصل 9۰ انجام داده اند که این کمیسیون قصد پیگیري دارد حال اینکه این 
طرح چقدر صحت دارد یا ندارد، اطلاعي ندارم اما اینکه ما هر کسي را که مسئولیت دارد چه از 
طرف مردم و چه از مجلس که نهاد نظارتي است یا سایر نهادهاي نظارتي، مسئولیت پذیر کنیم 

و از آن پاسخ بخواهیم خوب است.

ادعاي خبرنگار وال استریت ژورنال درباره پاسخ ایران به درخواست سفر گروسي
یک خبرنگار روزنامه وال اســتریت ژورنال در توئیتي مدعي شــد که ایران با درخواست 
مدیرکل آژانس براي ســفر به ایران و گفت وگو درباره همکاري ها میان دو طرف مخالفت 
کرده است.لارنس نورمن، خبرنگار روزنامه وال استریت ژورنال در یک پیام توییتري مدعي 
شــد که ایران به در خواست آژانس بین المللي انرژي اتمي براي اجازه دسترسي بازرسان 
به دســتگاه هاي نظارتي پاسخ منفي داده است.وي در توئیت ادعایي خود نوشت: شنیده ام 
که پاســخ ایران به درخواست رافائل گروسي، مدیرکل آژانس بین المللي انرژي اتمي براي 
دیدار جهت مذاکره و همچنین اجازه دسترســي بازرســان آژانس به دستگاه هاي نظارتي 
منفي بوده اســت. این، از یک درگیري جدید بزرگ میان ایران و آژانس خبر مي دهد که 

پیامدهایي براي برجام خواهد داشت.

میز خبر

عکس روز

باما، نامی ناآشنا برای مشتریان 
خراسان شمالی

کارخانه بســته بندی دستمال کاغذی با نام تجاری باما، چند سالی است که 
تولید خود را در شهرســتان شــیروان آغاز کرده است اما به گفته مدیر این 
کارخانه بیشتر مشتریان آن از شهرهای شمالی هستند و در استان خراسان 
شمالی مشتری آنچنانی ندارد. کارخانه دستمال کاغذی باما با مدیریت سعید 
قهرمان از سال های قبل فعالیت خود را آغاز کرده است و کار اصلی آن پس 
از خرید توپ های تیشو، بسته بندی دستمال کاغذی های اقتصادی، حوله 
ای، توالت و جعبه ای اســت. این کارخانه در نظر دارد در ســال های آینده 

محصولات جدیدی از جمله پوشک را به سبد خود اضافه کند.
منبع:عصراترک 


